

Strategic alliance towards sustainable innovation and management efficiency

A delegation from NUST, led by the Acting Vice-Chancellor, Morné du Toit, visited the Flensburg University of Applied Sciences (FUAS) last week, to strengthen collaboration between the two universities.

During the visit, the delegates held discussions centred on five major themes, namely, *educational and media technology options; e-health; logistics and supply chain management; maritime technologies, and management.* The essence of the benchmarking trip hinged on sustainability and long-term collaboration.

Furthermore, the need to ensure research and technology transfer and address institutional contributions towards research for sustainable development, was discussed at length by the President of FUAS, Dr Christoph Jansen, together with Prof Thomas Schmidt and Janntje Böhlke-Itzen, also from the University.

FUAS and NUST have a long-standing partnership that particularly played a key role in NUST's transformation from a polytechnic to a university. A project supported by the German Academic Exchange Service (DAAD), under the



Morné du Toit, NUST Acting Vice-Chancellor (fifth from left), Prof Anja Vest, FUAS Vice President: Academic Affairs (second from left); HE Andreas Guibeb: Namibian Ambassador to Germany (sixth from left), pictured with senior management from the two universities.

DIES framework, was established to support this transition in areas such as research capacity and the integration of technologies in teaching, learning and assessment. The strategic discussions held last week ended with the universities agreeing on the development of a long-term plan, to ensure

the collaboration continues beyond the DIES project tenure. The partnership is based on mutually beneficial networks that will result in promoting staff and student exchange and joint research projects, leveraging from expertise from both parties.

Moreover, the delegation was privileged

to have HE Andreas Guibeb, Namibian Ambassador to Germany, in their midst. He emphasised the importance of regional integration and the role that universities of applied sciences play in ensuring economic impact through public and private partnerships.

Deutsche Übersetzung des Textes:

Strategische Allianz für nachhaltige Innovation und Managementeffizienz

Eine Delegation von NUST unter der Leitung von Vizerektor Morné du Toit besuchte letzte Woche die Fachhochschule Flensburg, um die Zusammenarbeit zwischen den beiden Universitäten zu stärken.

Während des Besuchs führten die Delegierten Diskussionen zu fünf Hauptthemen, nämlich Bildungs- und Medientechnologieoptionen, E-Health, Logistik und Supply Chain Management, maritime Technologien und Management. Im Mittelpunkt der Benchmarking-Reise standen Nachhaltigkeit und langfristige Zusammenarbeit.

Darüber hinaus wurde die Notwendigkeit, Forschung und Technologietransfer zu gewährleisten und institutionelle Beiträge zur Forschung für eine nachhaltige Entwicklung zu leisten, vom Präsidenten der Fachhochschule, Dr. Christoph Jansen, zusammen mit Prof. Thomas Schmidt und Janntje Böhlke-Itzen, ebenfalls von der Universität, ausführlich diskutiert.

FH und NUST haben eine langjährige Partnerschaft, die insbesondere bei der Transformation von NUST vom Polytechnikum zur Universität eine Schlüsselrolle spielte. Ein vom Deutschen Akademischen Austauschdienst (DAAD) gefördertes Projekt im Rahmen der DIES-Rahmen wurde geschaffen, um diesen Übergang in Bereichen wie Forschungskapazität und Integration von Technologien in Lehre, Lernen und Bewertung zu unterstützen. Die strategischen Gespräche der vergangenen Woche endeten damit, dass sich die Universitäten auf die Entwicklung eines langfristigen Plans einigten, um die Zusammenarbeit auch über die Laufzeit des DIES-Projekts hinaus fortzusetzen. Die Partnerschaft basiert auf gegenseitig vorteilhaften Netzwerken, die zur Förderung des Austauschs von Mitarbeitern und Studenten sowie gemeinsamer Forschungsprojekte führen und dabei auf das Fachwissen beider Parteien zurückgreifen.

Darüber hinaus hatte die Delegation die Ehre, Herrn Andreas Guibeb, namibischen Botschafter in Deutschland, in ihrer Mitte zu haben. Er betonte die Bedeutung der regionalen Integration und die Rolle, die die Fachhochschulen bei der Sicherstellung der wirtschaftlichen Auswirkungen durch öffentliche und private Partnerschaften spielen.

